
 

 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

Protokoll 

Sida 1 (6) 

2016-11-16 administrativa avdelningen 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

administrativa avdelningen 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

12904 Hägersten 

Växel 08-50822000 

stockholm.se 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde 
i Hägersten-Liljeholmen 2016-11-15 

Närvarande: 

Rolf Lindquist                ordförande          SPF Seniorerna 

Bertil Andersson            vice ordförande      PRO 

Rude Andersson             ersättare                PRO 

Anne-Marie Bergström   ersättare                 SPF  Seniorerna 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

Eiwor Arthursson            ledamot                 PRO 

 

Förvaltningen 

Marja Kammouna           avdelningschef 

Gunilla Olsson                administrativ sekreterare 

 

Förhinder 

Lola Carlsson                  ledamot                 SPF Seniorerna 

Valter Lund                     ledamot                 PRO 

Lars-Erik Karlsson         ersättare                 PRO 

Gunnar Carlsson             ersättare                 SPF Seniorerna 

 

 

 Tidpunkt: 

2016-11-15 

 

Plats: 

Förvaltningshuset, besöksrum 1 

 

Dag för justering 2016-11-17 

 

 

Sekreterare 

 

Justerat 

 

 

Rolf Lindquist                              Rude Andersson 

Ordförande 

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 2 (6)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

 

Ordförande hälsade alla välkomna till sammanträdet. Dagordningen 

godkändes. 

 

§ 2. Justerare utses 

 

Rolf Lindquist och Rude Andersson. 

 

§ 3. Besök av förvaltningschef Anders Carstorp 

 

Den nytillträdde förvaltningschefen Anders Carstorp presenterade 

sig och berättade att han har arbetat i olika verksamheter inom 

Stockholms stad i 30 år och har varit chef för flera olika 

förvaltningar i staden. Anders Carstorp tillträdde som 

förvaltningschef i mitten av oktober och var innan dess biträdande 

stadsdirektör i Stockholms stad.  

 

Anders Carstorp berättar om aktuella förändringar inom 

äldreomsorgen i Stockholms stad. Hemtjänsten kommer att 

utvecklas så att den som får hemtjänst blir beviljad en ramtid. Syftet 

är ökad flexibilitet och självbestämmande. Införandet av 

trygghetsboende med aktivitetscentra ligger i startgroparna. 

Hemsjukvården kommer att kommunaliseras, men tidsplanen för 

det är inte klar än. 

 

Det finns många tomma platser på förvaltningens olika 

äldreboenden berättar Anders Carstorp. Nu planerar man framåt 

utifrån förändringar i befolkningen. Männens medellivslängd ökar 

och det kommer i framtiden att vara många fler män som behöver 

plats på äldreboende.  

 

Staden genomför flera olika typer av uppföljningar för att säkra 

kvaliteten i äldreomsorgen. En typ av uppföljning görs av 

kvalitetsobservatörerna som följer med personalen i 

omvårdnadsarbetet och observerar det faktiska mötet mellan den äldre 

och vårdpersonalen. Attityder, förhållningssätt och bemötande är 

viktiga kvalitetsfaktorer inom omsorg. Dessa låter sig inte alltid fångas 

i den övriga verksamhetsuppföljningen – men blir tydligare genom 

kvalitetsobservation. 

 

Pensionärsrådet framför önskan om att förvaltningen ska trycka på 

om en bättre snöröjning. Önskan om fler samlingslokaler i 
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stadsdelen framförs också. Anders Carstorp berättar att 

förvaltningen undersöker hur man kan ytnyttja skolornas lokaler 

bättre under de tider då eleverna inte är där.  

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådet har inga synpunkter på protokollen denna gång. 

 

§ 5. Aktuella och kvarstående frågor 

 

Nomineringar till SPR 

De olika pensionärsorganisationerna ska lämna uppgift om hur 

många medlemmar man hade den 31 oktober enligt 

medlemsregistret. Dessa uppgifter ska lämnas till Anneli Rydström.  

Pensionärsföreningarnas nomineringar till pensionärsrådet ska vara 

nämndsekreteraren tillhanda senast den 19 december.   

 

Samarbete med KPR 

Stadsdelsnämndernas pensionärsråd har varsin kontaktperson i 

Kommunstyrelsens pensionärsråd. 

 

Hissar på Fruängsgården 

Det har under lång tid varit problem med hissarna på Fruängsgården 

och pensionärsrådet påpekar att detta har påverkat verksamheten 

där. Pensionärsrådet har därför skickat efter statistik från Micasa för 

att få en överblick hur mycket problem det har varit med hissarna 

bakåt i tiden.  

 

§ 6. Aktuell information från förvaltningen 

 

Den 12 oktober presenterade stadens finansborgarråd majoritetens 

budgetförslag för år 2017. Stadsdelsförvaltningen planerar nu 

arbetet för 2017 utifrån det uppdrag som har Stockholms stad har 

gett.  

 

Ansvaret för stadens kvalitetsobservationer förs från och med 2017 

över från kommunstyrelsen till äldrenämnden. Sju 

kvalitetsobservatörer kommer att anställas inom äldreförvaltningen 

och blir på så sätt en del av stadens centrala uppföljningsprocesser. 

En person på äldreförvaltningen kommer att vara samordnare för 

observatörerna. Hittills har observatörerna varit anställda av olika 

stadsdelsförvaltningar.  
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Seniorboenden i staden omvandlas 2018 till trygghetsboende med 

aktivitetscenter. Stadsdelsförvaltningen ansvarar för 

aktivitetscentret som kommer att ha personal på plats. Det kommer 

inte att behövas biståndsbeslut för att flytta in på ett 

trygghetsboende och ha tillgång till aktivitetscenter. Pensionärsrådet 

påpekar att det är viktigt att involvera de som nu bor på 

seniorboendet i planeringen av omvandling till trygghetsboende.   

 

Den nya hemtjänstmodellen med ramtid innebär att beställarenheten 

utreder behovet av hemtjänst och fattar beslut om ett visst antal 

timmar i månaden. Innehållet och tidsfördelningen får 

hemtjänstmottagaren planera tillsammans med kontaktpersonen på 

den hemtjänstenhet man har valt.   

 

Det kommer att införas ett nytt ersättningssystem för hemtjänsten. 

Hittills har hemtjänsten fått ersättning för avböjda besök. Detta 

kommer att tas bort och istället höjer man ersättningen generellt. 

 

Landstinget har planer på att förlägga en del av akutmottagningarna 

på vårdcentralerna.  

 

Palliativ vård har ökat i hemmen och på äldreboendena. 

Förvaltningen undersöker möjligheten att ha möblerade lägenheter 

på Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende att underlätta vård- 

och omsorg för den som är i livets slut. 

 

Staden har gett uppdrag till stadsdelarnas beställarenheter att 

bedriva ”uppsökande verksamhet med folkhälsoperspektiv”.  

 

Några hemtjänstverksamheter har förlorat avtalet med staden. Ny 

upphandling med en ny kravspecifikation planeras. Underlaget ska 

vara klart i maj-juni 2017. 

 

Marja Kammouna berättar att stadsdelen satsar på att förbättra 

nutritionen för de äldre. Det innebär bland annat att på vård- och 

omsorgsboendena serverar färska smoothies som personalen 

tillreder. De äldres munhälsa ses över och förvaltningens dietist 

kommer att handleda och utbilda personal i nutrition och ha kontakt 

med logoped angående sväljsvårigheter. Nattfastan på vård- och 

omsorgsboendena kommer att ses över och nya rutiner där 

personalen mer aktivt går ut och bjuder på något att äta kan införas. 

Förvaltningen letar efter lokaler där äldre som har hemtjänst skulle 

kunna äta tillsammans. 

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 5 (6)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

Stadsdelsförvaltningen satsar på kompetensutveckling för 

äldreomsorgens personal. En stor satsning görs på 

kompetensutveckling i demenskunskap. Särskild satsning på att 

förbättra personalens kunskaper i svenska behövs i flera 

verksamheter. 

 

§7. Ärenden till stadsdelsnämnden 

Pensionärsrådet har inga synpunkter denna gång. 

§8.  Rapport från förtroenderåden 

Trekantens servicehus, Eiwor Arthursson: Den 12 oktober 

anordnade förtroenderådet räkfrossa och subventionerade med 50 

av 130 kr per kuvert. Den 30/11 anordnas en fest tillsammans med 

PRO. Förtroenderådet betalar halva musikkostnaden. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

Gäster till kommande sammanträden 

Den 6 december besöker Linda Palo pensionärsrådets sammanträde. 

Hon är chef för avdelningen för samhällsplanering.  

 

I början av 2017 planeras besök av Kerstin Malmport. Hon är chef 

för äldreomsorgsavdelningens beställarenhet som ansvarar för 

biståndsbedömning.  

 

§ 10. Nästa sammanträde  

 

Nästa sammanträde är den 6 december på Trekantens servicehus. 

 

§ 11. Sammanträdet avslutas 

 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat.  
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